

## Engineers honored by King of Bahrain

His Majesty Hamad bin isa AlKhalifa, King of Bahrain honors a number of engineers by giving them the first class efficiency; it was during the Kingdom celebration in National Day on Wednesday 16th Dec 2015.

From his side Eng. Masooud Al Hermi the president of BSE wishes to the honored engineers all the best and he

urging them to serve the community through continuing hard work.

And the His Majesty give the first class efficiency for eight of the engineers they was: Abdul Rahman Jwahry president of GPIC, Eng. Abdul Nabi Alsabah, Eng. Mohammed Abdul Rahman, Eng. Huda Fakhro, Eng. Mona Al Mutawa, Eng. Maryam Jamaan, Eng. Sami Bohazza,

and Eng. Ali Neaamat Alluh al Neaama.

Ceremony attended by His Royal Highness Prince Khalifa bin Salman Al Khalifa, Prime Minister, and His Royal Highness Prince Salman bin Hamad Al Khalifa, Crown Prince and Deputy Supreme Commander of the first Deputy Prime Minister, and a number of ministers and officials.



## Minister of Energy opened the “2nd Energy Management Conference & Exhibition 2015”

After the very successful 1st Energy Management Conference and Exhibition in Dec 2013, the National Oil & Gas Authority (NOGA) and Bahrain Society of Engineers (BSE) organized the 2nd Energy Management Conference & Exhibition 2015. This illustrious event was held under the patronage of H. E. Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza, Minister of Energy, Kingdom of Bahrain, during 6th – 8th December, 2015 with the theme Sustainable Energy for Developing Countries.

This year the conference focused on energy and environmental challenges in today’s ever evolving world, and helped to achieve short-term goals of budgeting for energy costs, as well as insights into the future cost and availability of energy sources. It was certainly an opportune moment for scientist, professionals, policymakers and other parties to review recent developments in this critical environment and provide the right tools to help navigate in this challenging energy terrain.



This conference examined exciting topics in the related field such as policy framework, energy security, energy efficiency, energy and the environment, renewable energies, private sector and financing institutions and climate change. 40 technical presentations tailored to suit all aspects of Energy Management, key speakers from leading organizations, special sessions conducted by UNEP & ESCWA, 3 specialized pre-conference workshops were some of the many delights arranged at the prestigious 2 days conference.



**BSE Celebration by 2016**  
**With its president and employees at the Gulf Hotel,**  
**in a family atmosphere away from work.**



<b>List of Conferences &amp; Exhibitions 2016</b>				
<b>Event</b>	<b>Dates</b>	<b>Venue</b>	<b>Booking</b>	<b>Website</b>
16th Middle East Corrosion Conference & Exhibition 2016	6 - 11 February, 2016	Gulf Hotel	Confirmed	<a href="http://www.meconline.org/">http://www.meconline.org/</a>
eGovernment Forum & IT Expo 2016	Feb/Mar			
27th Arab Engineering	29 - 31 March 2016	Diplomat	Confirmed	<a href="http://www.27faeconference.com/">http://www.27faeconference.com/</a>
Cities for the 21st Century	24 - 26 May 2016	Diplomat	Confirmed	<a href="http://www.cities21century.com/">http://www.cities21century.com/</a> - TBC
Airports Arabia	Sept/ Oct	TBC		
Bahrain International Property Exhibition 2016	1 - 6 Nov 2016	BIEC -Hall 1	Confirmed	bipex.org
4th Maintenance Conference & Exhibition 2016	14 - 17 Nov 2016	Gulf Hotel	Confirmed	maintcon.org

To receive BSE new & announcements, via what's App,  
 please save the number "32215274" in your phone and send us a message via what's App  
 on same number indicating your name.

## بمناسبة العيد الوطني وعيد الجلوس .. الملك يكرم عدد من الكوادر الهندسية المعطاءة

وكان هؤلاء قد تسلموا وسام الكفاءة من الدرجة الأولى الممنوح لهم من قبل صاحب الجلالة الملك حمد بن عيسى آل خليفة ملك مملكة البحرين، وذلك في احتفالية اقيمت بمناسبة العيد الوطني وعيد الجلوس بحضور صاحب السمو الملكي الأمير خليفة بن سلمان آل خليفة رئيس الوزراء، وصاحب السمو الملكي الأمير سلمان بن حمد آل خليفة ولي العهد نائب القائد الأعلى النائب الأول لرئيس مجلس الوزراء، وعدد من وزراء ومسؤولين وأعيان المملكة.

عطاء الجمعية لكل ما فيه رفعة الوطن وخدمة المجتمع من خلال كوادرها البحرينية البناة. إلى ذلك هنأت الجمعية كافة أعضائها المكرمين وعلى رأسهم رئيس شركة الخليج لصناعة البتروكيماويات الدكتور عبد الرحمن جواهري، وعضو مجلس إدارتها المهندس عبدالنبي الصباح والمهندس محمود عبدالرحمن والمهندسة هدى فخر والمهندسة منى المطوع، والمهندسة مريم جمعان، والمهندس سامي بوهزاع، والمهندس علي نعمة الله النعمة.

منح عاهل البلاد جلالة الملك حمد بن عيسى آل خليفة ملك مملكة البحرين، عدد من المهندسين والمهندسات وسام الكفاءة من الدرجة الأولى، وذلك بمناسبة العيد الوطني وعيد الجلوس لجلالته يوم الأربعاء الموافق 16 ديسمبر 2015، وذلك ترميناً لجهودهم وعطاءاتهم المبذولة في خدمة الوطن.

من جانبه ثمن رئيس جمعية المهندسين البحرينية المهندس مسعود إبراهيم الهرمي، هذا التكريم بمنح عدد من أعضاء الجمعية ومنتميها وسام الكفاءة من الدرجة الأولى، معرباً عن بالغ سعادته وتمنياً أن يستمر



## المؤتمر الثاني لإدارة الطاقة والمعرض المصاحب 2015



وقد خصص المنظمون جلسات تناولت أهم أطر السياسات العامة العاملة في أمن وكفاءة الطاقة والطاقات المتجددة في القطاع الخاص ومؤسسات التمويل، إلى جانب التطرق إلى موضوعات السياسة المستخدمة في إدارة الطاقة وكيف ينظر لها قادة الصناعة والخبراء.

ويذكر أنه قد صاحب المؤتمر معرض إدارة الطاقة الذي عرض أحدث التقنيات المستخدمة في مجال الطاقة والطاقة المتجددة.

نظمت الجمعية بالتعاون مع الهيئة الوطنية للنفط والغاز المؤتمر الثاني لإدارة الطاقة والمعرض المصاحب في الفترة من 6 - 8 ديسمبر 2015، الذي افتتحه وزير الطاقة الدكتور عبدالحسين بن علي ميرزا، وكان تحت شعار الطاقة المستدامة للبلدان النامية، ويأتي المؤتمر بعد النجاح الذي حققه مؤتمر إدارة الطاقة والمعرض المصاحب الأول الذي عقد في ديسمبر 2013،

وقد ركز المؤتمر لهذا العام في جلساته على الطاقة والتحديات البيئية في عالم متطور أكثر من أي وقت مضى، بالإضافة إلى تسليط نظرة ثاقبة حول كيفية توفير مصادر طاقة مستقبلية، وتعزيز استدامة الطاقة مثل المتجددة، كيفية اتخاذ التدابير اللازمة لتقليل النفايات وتحسين استخدام الطاقة.

من جانب آخر وجد المنظمون لهذا المؤتمر بأنه منصة هامة لتبادل الآراء والمعرفة بين صناعات القرار في القطاع الصناعي ولا سيما في حقل الطاقة والطاقة المتجددة.

## الاحتفال بحلول العام الميلادي الجديد 2016

احتفلت الجمعية بحضور رئيسها المهندس مسعود إبراهيم الهرمي وموظفيها بمناسبة حلول العام الميلادي الجديد 2016، في فندق الخليج بجو عائلي بعيدا عن العمل.



### List of Conferences & Exhibitions 2016

Event	Dates	Venue	Booking	Website
16th Middle East Corrosion Conference & Exhibition 2016	6 - 11 February, 2016	Gulf Hotel	Confirmed	<a href="http://www.meconline.org/">http://www.meconline.org/</a>
eGovernment Forum & IT Expo 2016	Feb/Mar			
27th Arab Engineering	29 - 31 March 2016	Diplomat	Confirmed	<a href="http://www.27faeconference.com/">http://www.27faeconference.com/</a>
Cities for the 21st Century	24 - 26 May 2016	Diplomat	Confirmed	<a href="http://www.cities21century.com/">http://www.cities21century.com/</a> - TBC
Airports Arabia	Sept/ Oct	TBC		
Bahrain International Property Exhibition 2016	1 - 6 Nov 2016	BIEC -Hall 1	Confirmed	bipex.org
4th Maintenance Conference & Exhibition 2016	14 - 17 Nov 2016	Gulf Hotel	Confirmed	maintcon.org

إعلان هام إلى الأعضاء

من أجل تمكينك من استلام أخبار الجمعية وإعلاناتها عبر تطبيق الواتس آب، يرجى حفظ الرقم 32215274 في هاتفك وإرسال رسالة إلى الرقم نفسه على الواتس آب بطلب الإشتراك، مع ذكر اسمك.  
يرجى تجاهل هذه الرسالة إذا سبق لك أن قمت بالتسجيل.